
BANKE

Za reševanje Banke Celje bo
potrebnih več državnih milijonov

Za zagotovitev kapitalske us-
treznosti Banke Celje 160
milijonov evrov po neurad-
nih informacijah ne bo zado-
ščalo. Za dokapitalizacijo, ki
naj bi jo skušali izpeljati še
letos, ima ministrstvo na
razpolago 308 milijonov
evrov.
� Katja Svenšek, Vesna Vukovič
Za kapitalsko krepitev Banke Celje 160
milijonov evrov po dostopnih infor-
macijah ne bo dovolj. Zahteva po do-
kapitalizaciji, za katero si vsi vpleteni
prizadevajo, da jo izpeljejo še pred
koncem leta, naj bi bila višja za okoli
20 odstotkov oziroma okoli 30 milijo-
nov evrov. Ministrstvo za finance ima
v letošnjem proračunu za dokapitali-
zacijo bank na razpolago sicer 308 mi-
lijonov evrov, pri čemer opozarjajo, da
ta znesek nikakor ne napoveduje viši-
ne dokapitalizacije celjske banke.

Bruselj čaka
na soglasje državnega zbora
Finančno ministrstvo si prizadeva, da
opravi z dokapitalizacijo Banke Celje
še letos, tako da strošek ne bo breme-
nil proračuna prihodnje leto. Ali jim
bo uspelo, je odvisno od državnega
zbora, nato pa še od evropske komisi-
je. Ta je, kot smo že večkrat poročali, z
državno pomočjo že šesti slovenski
banki pripravljena soglašati le ob
hkratni zavezi države, da bo sledila
privatizacija, in sicer združene Abanke
in Banke Celje. Vlada se je Bruslju že
ob pridobivanju soglasja za dokapitali-
zacijo Abanke zavezala, da bo banki
združila - Banka Celje naj bi se dejan-
sko pripojila Abanki - najkasneje do
začetka leta 2016, ni pa mogla soglaša-
ti z zavezo, da bo združeno banko pro-
dala, saj je ta odločitev še vedno v ro-
kah državnega zbora.

Vlada je parlamentu pretekli teden
že posredovala predlog za soglasje k
prodaji tako obeh posameznih bank

kot združene banke. Brez soglasja dr-
žavnega zbora za prodajo bank na-
mreč ne more pričakovati soglasja
evropske komisije za dokapitalizacijo
Banke Celje in na ministrstvu ne skri-
vajo, da se jim mudi. »S ciljem, da se
dokapitalizacija Banke Celje izvede še
v letu 2014, je treba pospešiti postop-
ke za izdajo odločbe evropske komisi-
je o dovoljeni državni pomoči, tako da
bi bila ta izdana najkasneje do sredine
decembra. Po izdaji odločbe bi bili iz-
vedeni vsi postopki za dokapitalizacijo
banke do konca leta 2014,« poslancem
sporočajo s finančnega ministrstva.

S krepitvijo kapitala se mudi tudi
banki. Ta je imela konec lanskega leta
vsega 2,49-odstotno kapitalsko ustrez-
nost, do polletja pa se je količnik kapi-
talske ustreznosti še dodatno znižal
na vsega 1,89 odstotka. Ob objavi de-
vetmesečnih rezultatov banka kapital-
ske ustreznosti ni več razkrila. Že ko-
nec lanskega leta so se v Banki Celje,
spomnimo, negativnemu kapitalu
ognili le z oceno, da bodo lastnikom
podrejenih obveznic namesto 88 mili-
jonov evrov pogodbenih obveznosti
vrnili le okoli pet odstotkov oziroma
nekaj več kot štiri milijone evrov. Leto
so tako končali z »le« 126 milijoni
evrov izgube. Leskovar včeraj ni bil
dosegljiv za pojasnila o tem, kaj se
obeta banki, če ji do 31. decembra ne
uspe okrepiti kapitala, medtem ko
predsednik nadzornega sveta banke
Jure Peljhan na vprašanja ni želel od-
govarjati.

Tudi v Banki Celje
popoln izbris podrejencev
Decembra lani ob objavi rezultatov
obremenitvenih testov, ki so banki v
primeru neugodnega makroekonom-
skega scenarija izračunali luknjo v vi-
šini 388 milijonov evrov, je Banka
Celje sicer še izpolnjevala kapitalske
zahteve Banke Slovenije. Ta je dala
banki za kapitalsko krepitev sprva pol
leta časa, a že tri mesece kasneje je od
celjske banke zahtevala dokapitaliza-
cijo v višini 160 milijonov evrov, in to v

roku vsega mesec dni. Sledili so (neus-
pešni) poskusi pridobivanja zasebnega
vlagatelja, podaljševanje rokov za do-
kapitalizacijo, ne koncu pa je Banka
Slovenije izpolnitev zahteve vezala na
pridobitev soglasja Bruslja za pomoč
države, ki se je zavezala, da bo poma-
gala banki.

Ravno v Bruslju naj bi zdaj ocenje-
vali, da 160 milijonov evrov ne bo do-
volj, saj banki hkrati ni uspelo izpolni-
ti vseh drugih ukrepov za krepitev ka-
pitala. K večjim kapitalskim zahtevam
bi sicer lahko prispevalo tudi dejstvo,
da bo združena banka pod neposred-
nim nadzorom Frankfurta, tako kot
NLB in Nova KBM, ki se v letošnjih
testih nista odrezali najbolje. Ravno
zaradi tega naj bi želeli banko že pre-
dhodno dodatno kapitalsko okrepiti.

S tem so se razblinile tudi prvotne
napovedi, da se lastnikom podrejene-
ga dolga Banke Celje obeta boljša uso-
da kot obvezničarjem drugih že podr-
žavljenih bank. Kot smo poročali že
aprila, je predlog državne pomoči za
Banko Celje poleg izbrisa vključeval
tudi predlog konverzije podrejenih
obveznic v delnice banke, koliko od 88
milijonov evrov skupne vrednosti po-
drejenih obveznic bi njihovim lastni-
kom dejansko ostalo, pa bi bilo odvis-
no od ugotovljene kapitalske luknje. V
Bruslju v konverzijo zdaj menda niso
privolili, ampak so tudi v primeru celj-
ske banke zahtevali popoln izbris.

Po izračunu Društva malih delničar-
jev Slovenije bi bil izbris vseh podreje-
nih obveznic Banke Celje mogoč le, če
bi bil njen kapital negativen za vsaj 95
milijonov evrov. Navajajo tudi, da naj
bi Banka Slovenije neuradno že naro-
čila novo vrednotenje, ki bo skladno s
tem pogojem. x

308 mio. €
ima letos za dokapitalizacijo
bank še na voljo ministrstvo
za finance.
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Prenos slabih terjatev Banke Celje
na DUTB nujen še letos
Časovno stisko pri čiščenju bilanc
Banke Celje tik pred koncem leta po-
trjujejo tudi pojasnila Družbe za upra-
vljanje terjatev bank (DUTB), na kate-
ro bo banka po dokapitalizaciji pre-
nesla slaba posojila. »Prvotno je bil
prenos terjatev Banke Celje na DUTB
načrtovan za sredino februarja 2015.

Pred nekaj dnevi je ministrstvo za fi-
nance DUTB posredovalo spremenje-
no časovnico, po kateri bi moral biti
prenos izveden že decembra letos,«
so nam včeraj pojasnili na slabi banki.
»DUTB v tem trenutku ne more zago-
voriti, daje to izvedljivo, saj prenos ni
odvisen samo od DUTB,« dodajajo.

Dušan Mramor, minister za finance aLuka Cjuha
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